
Folketingets Sundhedsudvalg har den 29. oktober 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 107 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Orla Hav (S).

Spørgsmål nr. 107:
’’Er ministeren indstillet på at sikre, at det faglige miljø på Aalborg Universi-
tetssygehus ikke afskæres som følge af snævre definitioner af kvalitet?”

Svar:
Jeg antager, at spørgeren med ”snævre definitioner af kvalitet” henviser til 
Sundhedsstyrelsens krav om et vist antal patienter som væsentligt grundlag 
for at få tildelt specialiserede funktioner. Jeg kan henvise til min besvarelse af 
spørgsmål SUU 106 (alm. del) angående mulighederne for at indgå formalise-
ret samarbejde.

Derudover er det min klare opfattelse, at det faglige miljø på Aalborg Universi-
tetssygehus på en række områder har gode muligheder for at præge det fagli-
ge miljø i det danske sygehusvæsen. Jeg kan henvise til, at sundhedsdirektø-
ren for Region Nordjylland den 16. oktober 2010 i Nordjyske Stiftstidende si-
ger, at sygehuset kan hævde sig mellem de tre bedste på flere områder, selv-
om det ikke er blandt de tre største.

Med venlig hilsen
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